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§ 1 - Allmänhetens frågestund 
 

Frågor från allmänheten till kommunstyrelsens ordförande Tobias Fagergård (S): 

• Hur avser kommunen att hantera det faktum att antalet barn i förskoleåldern redan nästa 

skolår är högre än de 38 st som anges i förslaget om anpassning av förskolor? Den siffran 

inkluderar inte de nio barn som kan komma att börja under året samt ytterligare ett barn 

från annan kommun som står i kö, vilket ger 48 barn. Orrefors förskola har en kapacitet på 

30 barn. Ser inte kommunen behovet av att bevara den större förskolan och i många 

avseende bättre förskolan i Flygsfors för att undvika kapacitetsproblem och säkerställa 

kvalitet för barn, personal m m? 

Kommunstyrelsens ordförande Tobias Fagergård (S) svarar på frågorna. 

 

Frågor från allmänheten till kommunstyrelsens ordförande Tobias Fagergård (S): 

• Angående förslaget att lägga ner Flygsfors förskola; Har kommunen tagit fram konkreta 

siffror på de beräknade samordningsvinsterna med att samla förskolorna i Orrefors – 

jämfört med kostnaderna att driva två avdelningar i separata lokaler? Har det gjorts en 

kostnadsanalys av de anpassningar som krävs i inne- och utemiljön i Orrefors för att möta 

det ökade barnantalet? Vad visar dessa siffror och hur motiveras beslutet utifrån det. 

Kommunstyrelsens ordförande Tobias Fagergård (S) svarar på frågorna. 

 

Frågor från allmänheten till kommunstyrelsen förste vice ordförande Henric Gustavsson (C): 

• Hur säkerställer kommunen att beslutet att stänga Flygsfors förskola är förenligt med 

Barnkonventionen artikel 3 om barnets bästa? Har kommunen analyserat konsekvenserna 

utifrån barnens bästa och hur motiveras beslutet utifrån barnets bästa och ekonomiska 

hänsyn? 

Kommunstyrelsens förste vice ordförande Henric Gustavsson (C) svarar på frågorna. 

 

Frågor från allmänheten till kommunstyrelsen förste vice ordförande Henric Gustavsson (C): 

• Hur har kommunen beaktat förskolans betydelse för att attrahera och behålla barn, familjer 

och arbetskraft i förslaget om att stänga Flygsfors förskola? Hur ser kommunen på risken 

att nedläggning minskar områdets attraktivitet, tillväxt och inflyttning? 

• Ser inte Nybro kommun att Flygsfors förskola, på längre sikt, skulle kunna marknadsföra 

kommunen? 
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Kommunstyrelsens förste vice ordförande Henric Gustavsson (C) svarar på frågorna. 
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§ 2 - Information - Kulturpolitiskt program 2025-2028, 
Nybro kommun 
Karin Engelholm, kulturutvecklare, informerar om Kulturpolitiskt program 2025-2028, Nybro 

kommun. 

Tobias Fagergård (S), Daniel Lindvall (M) och Martina Aronsson (S) kommenterar och tackar 

för informationen. 

Kommunfullmäktige tackar för informationen med en applåd. 
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§ 3 - Information och redovisning – Kommunstyrelsen 
Tobias Fagergård (S), kommunstyrelsens ordförande, informerar och redovisar kommun-

styrelsens verksamhet enligt vad som framgår av bilagt bildspel. 

Bilaga 
• Bildspel – Kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige tackar för redovisningen med en applåd. 
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   2025-02-24 

§ 4 - Information och redovisning – Samhällsbyggnads-
nämnden 
Christina Davidson (C), ordförande i samhällsbyggnadsnämnden, informerar och redovisar 

samhällsbyggnadsnämndens verksamhet enligt vad som framgår av bilagt bildspel. 

Bilaga 
• Bildspel – Samhällsbyggnadsnämnden 

Fråga ställs av Ola Håkansson (L). 

Kommunfullmäktige tackar för redovisningen med en applåd. 

 

Ajournering 
Ordföranden Börje Slättman (S) ajournerar sammanträdet mellan kl 19.15-19.30 
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§ 5 - Information och redovisning – Miljö- och bygg-
nämnden 
Anders Davidsson, samhällsbyggnadschef, informerar och redovisar kommunstyrelsens 

verksamhet enligt vad som framgår av bilagt bildspel. 

Bilaga 
• Bildspel – Miljö- och byggnämnden 

Fråga ställs av Gabriella Eriksson (SD). 

Kommunfullmäktige tackar för redovisningen med en applåd. 
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§ 6 - Interpellation – Familjehem 
Dnr KS 2025-77 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att interpellationen kommer att besvaras på kommunfullmäktiges nästa sammanträde, den 17 

mars 2025. 

Beslutsunderlag 
• Interpellation från Stefan Lagesson (KD) 

Kommunfullmäktiges behandling 
Stefan Lagesson (KD) kommenterar interpellationen. 

Stefan Lagesson (KD) har den 19 februari 2025 lämnat in en interpellation till individ- och 

familjenämndens ordförande Martina Aronsson (S) 

Interpellationen har lagts ut på Troman. Den anses därmed som föredragen. 

 

Beslutet skickas till 
• Kommunfullmäktige den 17 mars 2025 

• Martina Aronsson, individ- och familjenämndens ordförande 

• Akten 
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§ 7 - Eventuella frågor 
Inga frågor ställs av ledamöterna. 
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§ 8 - Motion – Ta fram ett konkret befolkningsmål med 
specificerat befolkningsantal för Nybro kommun 
Dnr KS 2024-397 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

Redogörelse för ärendet 
Ledamöterna Daniel Lindvall (M) och Stefan Lagesson (KD) har den 19 december 2024 

lämnat in en motion till kommunfullmäktige enligt nedan: 

Nybro kommun tappar i befolkning och idag finns det inget befolkningsmål att jobba emot. 

Blå Union för Nybro menar att det för finnas ett befolkningsmål för att kommunens personal 

ska kunna göra planer och inriktningar med befolkningsmålet som inriktning. Om det ska vara 

ett kortsiktigare och ett långsiktigare befolkningsmål eller kanske bara ett mål, får utredas. 

Det viktiga är att det blir ett befolkningsmål som visar att Nybro kommun ska öka sin 

befolkning och tillväxt. 

Vi yrkar: 

att det tas fram ett konkret befolkningsmål med specificerat befolkningsantal för Nybro 

kommun, 

att lämplig personal tar fram förslag till befolkningsmål för Nybro kommun samt 

att befolkningsmålet beslutas av kommunfullmäktige. 

Blå Union för Nybro genom 

Daniel Lindvall (M) Stefan Lagesson (KD) 

Motionen har lagts ut på Troman. Den anses därmed som föredragen. 

 

Beslutet skickas till 
• Kommunstyrelsens arbetsutskott i mars 2025 

• Akten 
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§ 9 - Motion – Inför en vindkraftsfri policy i Nybro kommun 
Dnr KS 2025-69 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

Kommunfullmäktiges behandling 
Gabriella Eriksson (SD) kommenterar motionen. 

Redogörelse för ärendet 
Ledamöterna Liza Holmkvarn (SD) och Gabriella Eriksson (SD) har den 12 februari 2025 

lämnat in en motion till kommunfullmäktige enligt nedan: 

Nybros medborgare är oroade över den utveckling som vi ser runt om i landet, där allt fler 

vindkraftverk etableras och påverkar djurliv, natur och den lokala elförsörjningen negativt. Vi 

ser en oroande trend där stora industriella vindkraftsparker skapas på bekostnad av vår miljö, 

fastighetsvärden och livskvalitet. Vindkraftens intermittenta elproduktion riskerar även att 

skapa problem för den stabila elförsörjningen till våra industrier och hushåll. 

Det är nästan dagligen som vi mottar meddelanden och samtal från oroade invånare kring 

utredningarna om vindkraftsetableringar i Kråksmåla och Gårdsryd. Medborgarna vill ha 

besked!  

Sverigedemokraterna har en tydlig ställning mot storskalig vindkraftsutbyggnad då den ofta 

leder till negativa konsekvenser för landsbygden, hotar svensk energisäkerhet och saknar 

verklig pålitlighet i elproduktionen. Vi har länge påpekat att vindkraft riskerar att urholka det 

lokala inflytandet och att många kommuner tvingas ta emot dessa jätteanläggningar trots 

motstånd från invånarna. 

Vi ser massiva konsekvenser. Miljöförstöring, skogsområden skövlas och ekosystem rubbas. 

Bristande energistabilitet, eftersom vindkraft producerar el ojämnt, vilket skapar problem för 

elsystemet. Negativ påverkan på fastighetsvärden, huspriser sjunker i områden nära 

vindkraftsparker. Hälsorisker, buller och infraljud från turbiner kan orsaka sömnstörningar 

och stress. Hot mot djurliv, fåglar och fladdermöss drabbas hårt av roterande turbiner. 

För att bevara Nybro som en attraktiv kommun att bo och verka i, utan att utsättas för 

negativa konsekvenser av storskalig vindkraftsexploatering, anser Sverigedemokraterna i 

Nybro att kommunfullmäktige måste ta ställning genom det lokala självbestämmandet och 

markera ett tydligt NEJ till vindkraft i Nybro kommun. 

Därför föreslår Sverigedemokraterna i Nybro kommun: 

att Nybro kommun omedelbart utnyttjar sitt kommunala veto mot planerade vindkraftsparker 

i Kråksmåla och Gårdsryd samt 
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att en vindkraftsfri policy införs i hela kommunen för att skydda vår natur, vårt lokalsamhälle 

och vår industri. 

Liza Holmkvarn (SD) 

Gabriella Eriksson (SD) 

2025-02-11 

Motionen har lagts ut på Troman. Den anses därmed som föredragen. 

 

Beslutet skickas till 
• Kommunstyrelsens arbetsutskott i mars 2025 

• Akten 
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§ 10 - Motion – Sänk politikerarvoden med 5 % 
Dnr KS 2025-78 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

Kommunfullmäktiges behandling 
Liza Holmkvarn (SD) och Tobias Fagergård (S) kommenterar motionen. 

Redogörelse för ärendet 
Ledamöterna Liza Holmkvarn (SD) och Gabriella Eriksson (SD) har den 19 februari 2024 

lämnat in en motion till kommunfullmäktige enligt nedan: 

Nybro kommun befinner sig i en djup ekonomisk kris. I slutet av 2024 uppdagades att 

kommunens budgetunderskott inte var 50 miljoner kronor, utan 100 miljoner kronor. Det är 

ett oacceptabelt ekonomiskt läge som kräver omedelbara åtgärder. 

Vi Sverigedemokrater har vid upprepade tillfällen påtalat behovet av återhållsamhet och 

ansvarstagande. Tyvärr har våra varningar inte hörsammats av den styrande majoriteten. 

Istället har man fört en expansiv politik med argumentet att kommunen är skuldfri och att det 

därför finns utrymme att satsa. Nu ser vi konsekvenserna – hot om nedläggningar av förskolor 

och nedskärningar inom kärnverksamheter, där minskade barnkullar används som svepskäl. 

Hade ekonomin skötts ansvarsfullt, hade vi haft marginaler för att värna barnomsorg även på 

landsbygden. 

Det är nu upp till oss förtroendevalda att visa solidaritet och ansvar. Vi måste föregå med gott 

exempel och bidra till att återställa kommunens ekonomi. Därför föreslår 

Sverigedemokraterna en sänkning av politikernas arvoden med 5 % av samtliga 

presidieposter. 

Sverigedemokraterna i Nybro föreslår därför att kommunfullmäktige beslutar: 

att med omedelbar verkan sänka samtliga politikerarvoden i presidierna i Nybro kommun 

med 5 %. 

Vi menar att detta är en nödvändig signal till både medborgare och kommunens anställda – att 

vi politiker är beredda att ta vårt ansvar i svåra tider. 

Sverigedemokraterna i Nybro 

2025-02-18 

  

Liza Holmkvarn 

Gabriella Eriksson 
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Motionen har lagts ut på Troman. Den anses därmed som föredragen. 

 

Beslutet skickas till 
• Kommunstyrelsens arbetsutskott i mars 2025 

• Akten 
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§ 11 - Aktuellt från/till revisionen 
Revisionsnämndens ordförande Jan-Åke Karlsson (M) informerar och rapporterar från 

ordinarie månadsmöten i januari och februari 2025 

• Ordföranden för individ- och familjenämnden Martina Aronsson (S) besökte revisionen 

och rapporterade från individ- och familjenämnden. 

• Vd:n för energibolagen Magnus Jonsson besökte revisionen och rapporterade om energi-

bolagen. 

• Nya granskningsområden beslutades - granskning av krisberedskap samt granskning av 

föreningsbidrag. 

• Revisionen stämde av budgeten för revisorerna och kan rapportera att man håller sin 

budget. 

• Kommande årsrevision för Nybro kommun kommenteras: Underskott på mer än 

110 000 000 kr motsvarar underskott på 10 000 000 kr per månad eller 2 000 000 kr per 

vecka. Revisorerna är politiskt oberoende med uppdrag att kontrollera att Nybro kommun 

utför sitt uppdrag och tar ansvar för ekonomin. 
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§ 12 - Syskonen Johanssons stiftelses utdelning till 
föreningar och organisationer för 2024 
Dnr KS 2024-375 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av kommunstyrelsen, § 203.2024, 

att tacksamt godkänna och fastställa utdelning ur Syskonen Johanssons stiftelse till föreningar 

och organisationer för 2024 enligt förslag. 

Beslutsunderlag 
• Utdrag ur Syskonen Johanssons stiftelses protokoll den 28 november 2024 

Redogörelse för ärendet 
Syskonen Johanssons stiftelse har som ändamål att avkastningen av den donerade fastigheten 

ska användas till för Kråksmåla borgerliga kommun nyttigt och nödvändigt ändamål, som inte 

enligt lag ska bestridas med skattemedel. Fördelningen ska vara 85 % till den delen som 

ligger inom Nybro kommun och 15 % till den delen som ligger inom Högsby kommun. 

Utdelning ur Syskonen Johanssons stiftelse till föreningar och organisationer beslutas årligen 

av kommunfullmäktige, på förslag från stiftelsens styrelse. 
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Förslag till utdelning 2024 
Efter genomgång av inkomna ansökningar, beslutade styrelsen för Syskonen Johanssons 

stiftelse att fördela anslagen enligt följande: 

1 Alsterbro Idrottsförening 50 000 kr 

2 Alsterbro IF, barfotasektionen 20 000 kr 

3 Alsterbro Folkets hus 105 000 kr 

4 Alsterbro ungdomsskytteförening 20 000 kr 

5 Alsterbro fritidsgård, Fritte 25 500 kr 

6 Alsterbro-Bäckebo UVG 100 000 kr 

7 Kråksmåla samhällsförening 55 000 kr 

8 Alsterbro-Bäckebo PRO 25 000 kr 

9 Kråksmåla skytteförening 5 000 kr 

10 Alsterbro skolas föräldraförening 35 000 kr 

11 Boasjö Fiskevårdsområde 3 000 kr 

12 Skoghult samhällsförening 1 500 kr 

13 Boken ”Hem till skogen” av Anders Johansson 14 000 kr 

14 Fröjdekulla bevattningsförening 34 500 kr 

15 Kråksmåla m fl byars jaktvårdsklubb 29 000 kr 

16 Grönskåra, delen av gamla Kråksmåla kommun 

(15 %) 

92 206 kr 

Summa  614 706 kr 

 

Beslutet skickas till 
• Länsstyrelsen Östergötlands län 

• Syskonen Johanssons stiftelse 

• Ekonomienheten 

• Akten 
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§ 13 - Taxor 2025 för kommunala sport- och fritidsanlägg-
ningar i Nybro kommun 
Dnr KS 2024-360 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av kommunstyrelsen, § 205.2024, 

att anta ny taxa för badentré, 10-kort samt årskort vid Nybro simhall delas upp i fyra 

prisnivåer enligt förvaltningens förslag samt 

att den nya taxan för badentré, 10-kort samt årskort vid Nybro simhall börjar gälla efter beslut 

i kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 
• Bilaga 1 - Taxa för kommunala sport- och fritidsanläggningar, Nybro kommun 2024 med 

förslag till ändringar 2025 

• Bilaga 2 - Taxa för kommunala sport- och fritidsanläggningar, Nybro kommun 2025 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 5 november 2924, § 62, 

att gällande taxa för mammabarnträning vid Nybro simhall justeras ned till 85 kr/tillfälle och 

deltagare, 

att taxa för badentré, 10-kort samt årskort vid Nybro simhall delas upp i fyra prisnivåer enligt 

förvaltningens förslag, 

att övriga taxor för kommunala sport- och fritidsanläggningar ej räknas upp för 2025, i 

enlighet med Prisindex för kommunal verksamhet (PKV) fastställd i oktober 2024, som är 0 

% för 2025, 

att föreslå kommunfullmäktige besluta att anta ny taxa för badentré, 10-kort samt årskort vid 

Nybro simhall samt 

att den nya taxan för badentré, 10-kort samt årskort vid Nybro simhall börjar gälla efter beslut 

i kommunfullmäktige. 

Sammanfattning 
Enligt beslut från kommunfullmäktige får samhällsbyggnadsnämnden årligen besluta om 

höjning av avgifterna för kommunala idrotts- och fritidsanläggningar. För 2025 föreslås ingen 

höjning av taxorna då PKV fastställdes till 0 %. 

Förvaltningen föreslår att taxan för mammabarnträning vid Nybro simhall sänks från 146 kr 

till 85 kr per tillfälle för att öka deltagandet. Vidare föreslås justeringar av badentréavgifter, 

10-kort och årskort för att bättre möta besökarnas behov. Nya prisindelningar föreslås för 

åldersgrupperna 0-11 år, 12-17 år och studenter, 18-64 år samt 65 år och sjukpensionärer. 

Syftet är att göra Nybro simhall mer tillgänglig och attraktiv för olika grupper i samhället. 
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Redogörelse för ärendet 
Enligt beslut i kommunfullmäktige den 20 november 2018, § 247, får samhällsbyggnads-

nämnden för varje kalenderår besluta att höja avgifterna i taxan för kommunala idrotts- och 

fritidsanläggningar enligt PKV, som fastställs i oktober månad året före. För 2025 fastställdes 

PKV i oktober 2024 till 0 % och därav föreslås ingen höjning av taxorna. 

Syftet med förslaget att justera taxan för mammabarnträning och omstrukturera prisnivåerna 

för badentré, 10-kort och årskort, är att öka tillgängligheten och deltagandet vid Nybro 

simhall. 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
Förvaltningen har identifierat att den nuvarande taxan för mammabarnträning vid Nybro 

simhall kan vara ett hinder för deltagande. Sedan 2023 erbjuds mammabarnträning som ett 

koncept med landbaserade klasser utanför Actics ordinarie gruppass. Mammabarnträningen 

riktar sig till gravida och nyblivna mammor. Prissättningen för dessa klasser var ursprung-

ligen baserad på ett kursformat liknande dagens babysim och simgrupper med åtta deltagare 

per grupp och därmed en högre kostnad gentemot övriga gruppass. Idag kostar ett tillfälle 146 

kr/deltagare. 

Sedan start har antalet deltagare på mammabarnträningen varit lågt, cirka tre-fyra deltagare 

per tillfälle. I dialog med kunderna har det framkommit att det högre priset är den avgörande 

faktorn att många inte kan prioritera att delta kontinuerligt. I samråd med sport- och fritids-

chef har simhallen sedan mitten av september 2024 testat att erbjuda mammabarnträning till 

samma pris som vattengymnastik, 85 kr/deltagare och tillfälle. Vattengymnastik är ett 

liknande pass baserat på drop-in och har mycket god uppslutning. Under testperioden har 

deltagarantalet ökat till sju-åtta deltagare per tillfälle. 

Det nuvarande priset per deltagare och tillfälle har trots ett begränsat antal deltagare genererat 

en viss intäkt, men om priset reduceras och möjligheten för fler mammor att delta ökar, skulle 

även intäkten kunna öka betydligt. Därför föreslår förvaltningen att gällande taxa för mamma-

barnträning vid Nybro simhall justeras ned till 85 kr/tillfälle och deltagare. 

Förvaltningen föreslår att badentréavgiften, 10-kort och årskort vid Nybro simhall justeras för 

att bättre möta besökarnas olika behov och förutsättningar med målet att erbjuda en mer 

rättvis och anpassad prissättning. Detta förväntas göra Nybro simhall mer tillgänglig och 

attraktiv för olika grupper i samhället. Idag finns tre olika prisindelningar; barn, vuxna och 

pensionärer inklusive sjukpensionärer. 

Förvaltningen föreslår följande prisindelningar: 

•   0-11 år 

• 12-17 år och studenter 

• 18-64 år 

• 65 år och sjukpensionärer 
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0-11 år föreslås ha samma prissättning som nuvarande taxa för barn. 12-17 år och studenter 

föreslås ha samma prissättning som nuvarande taxa för pensionärer och sjukpensionärer. 
Förslaget att ha en egen prisnivå för 12-17-åringar och studenter grundar sig i att från det år 

man fyller 12 år, är man välkommen till simhallen utan vårdnadshavare, förutsatt att man är 

simkunnig. Äldre barn och ungdomar använder ofta simhallen på ett annat sätt än yngre barn. 

De besöker simhallen mer intensivt, kan delta i fler aktiviteter som kräver mer resurser och 

kan behöva mer övervakning och stöd, vilket kan påverka kostnaderna för simhallen och 

därför motiverar en högre avgift. Att erbjuda studenter ett lägre pris är motiverat av flera skäl 

dels av ekonomiska skäl då studenter ofta har begränsade ekonomiska resurser och rabatter 

gör det möjligt för dem att besöka simhallen mer frekvent. Studenter ska vid förfrågan av 

simhallspersonal kunna uppvisa giltig studentlegitimation. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
En höjning av taxorna i de kommunala sport- och fritidsanläggningarna ökar intäkterna och 

bidrar till en balanserad budget. Även om en utebliven hyreshöjning under 1 år förväntas ha 

mindre ekonomiska konsekvenser, kan dessa balanseras genom att prioritera utgifter och 

arbeta för att öka beläggningsgraden. Den föreslagna justeringen av taxan för mammabarn-

träning förväntas leda till en viss minskning av intäkterna från denna aktivitet. Dock bedöms 

detta kompenseras av ett ökat deltagande. Omstruktureringen av badentrépriserna förväntas 

inte ha någon negativ ekonomisk påverkan, utan snarare bidra till en mer stabil och förutsäg-

bar intäktsström. 

Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 
Genom att justera priset för mammabarnträning kan fler mammor delta, vilket förbättrar både 

den egna och barnets hälsa och välbefinnande. Lägre priser kan också bidra till minskad social 

isolering och främja nätverk bland mammor. 

Omstruktureringen av badentrépriserna förväntas öka besöksfrekvensen och tillfredsställelsen 

bland besökarna. 

 

Beslutet skickas till 
• Samhällsbyggnadsnämnden  

• Jenni R Jonasson, sport- och fritidschef 

• För publicering på intranät och nybro.se 

• Akten 
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§ 14 - Revidering av reglemente för samhällsbyggnads-
nämnden 
Dnr KS 2024-362 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av kommunstyrelsen, § 206.2024, 

att godkänna och anta reviderat reglemente för samhällsbyggnadsnämnden samt 

att det reviderade reglementet för samhällsbyggnadsnämnden ska gälla från och med detta 

protokolls justering. 

Beslutsunderlag 
• Reglemente för samhällsbyggnadsnämnden 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade den 5 november 2024, § 60, 

att godkänna förvaltningens förslag samt överlämna förslaget till kommunfullmäktige för 

beslut samt 

att det reviderade reglementet för samhällsbyggnadsnämnden ska gälla från och med den 1 

januari 2025. 

Redogörelse för ärendet 
Enligt 6 kap. 44 § kommunallagen ska kommunfullmäktige anta reglementen om nämndernas 

verksamhet och arbetsformer. Reglementena är viktiga för att klargöra ansvars- och uppgifts-

fördelningen mellan nämnderna. Samhällsbyggnadsnämndens reglemente ses normalt över 

och eventuellt revideras vart 4:e år, men då en del viktiga förändringar har skett, har 

reglementet setts över tidigare. Det senaste reviderade reglementet för samhällsbyggnads-

nämnden antogs av kommunfullmäktige den 20 juni 2022, § 125. 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
Följande förändringar i samhällsbyggnadsnämndens reglemente föreslås: 

• § 2 offentlig belysning på gator, vägar och andra allmänna platser samt på de platser där 

beslut om belysning fattats enligt normer för anläggning och drift av väg- och 

gatubelysning, se också riktlinjer för gatubelysning i Nybro kommun 

ändras till: 

o offentlig belysning på gator, vägar och andra allmänna platser samt på de platser där 

beslut om belysning fattats 
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• § 18 Nämnden består av sju ledamöter och sju ersättare. Ersättarna ska vara personliga 

om de inte utsetts genom proportionellt val. Bland de ordinarie ledamöterna ska finnas en 

ordförande samt en vice ordförande. 

ändras till: 

o Nämnden består av sju ledamöter och sju ersättare. Ersättarna ska vara personliga om de 

inte utsetts genom proportionellt val. Bland de ordinarie ledamöterna ska finnas en 

ordförande samt en förste och en andre vice ordförande. 

• § 20 Nämndernas presidium ska bestå av ordförande och en vice ordförande. 

ändras till: 

o Nämndens presidium ska bestå av ordförande, förste vice ordförande och andre vice 

ordförande. 

• Mindre redaktionella ändringar. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
Inga ekonomiska konsekvenser. 

Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 
Det reviderade reglementet gynnar visionens perspektiv om tillväxt, gemenskap och trygghet 

genom att ge förtroendevalda och tjänstepersoner förbättrade och uppdaterade styrande regler. 

Det stärker gemenskapen då det kan bidra till att trygga tillgänglighet, barnperspektiv och 

jämställdhet. Den bör även skapa goda förutsättningar för en tydlig ansvarsfördelning och att 

kommunen fattar hållbara och rättssäkra beslut. 

 

Beslutet skickas till 
• Samhällsbyggnadsnämnden  

• Anders Davidsson, förvaltningschef, samhällsbyggnadsförvaltningen 

• Magnus Olsson, chef verksamhetsstöd/utvecklingsstrateg, samhällsbyggnadsförvaltningen 

• För publicering på intranät och nybro.se 

• Akten 
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§ 15 - Upphörande av Reglemente för intern kontroll för 
Nybro kommun 
Dnr KS 2024-363 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av kommunstyrelsen, § 210.2024, 

att reglemente för intern kontroll för Nybro kommun ska upphöra att gälla. 

Beslutsunderlag 
• Riktlinje för intern kontroll 

Kommunstyrelsen den 16 december 2024, § 210 
Kommunstyrelsen beslutar 

att anta riktlinje för intern kontroll. 

Redogörelse för ärendet 
28 januari 2008 antog kommunfullmäktige ”Reglemente för intern kontroll för Nybro 

kommun”, som har gällt sedan dess. 

29 januari 2024 antog kommunstyrelsen styrdokumentet ”Riktlinje för klassificering av 

styrdokument” (Dnr KS 2023-339). I detta framgår att reglemente enbart ska användas vid 

styrning av kommunens olika nämnders och råds ansvarsområden och uppgifter. Detta ligger 

till grund för förslag att reglemente för intern kontroll ska upphöra att gälla. 

22 mars 2021 antog kommunstyrelsen ”Riktlinje för intern kontroll” (Dnr KS 2021-73) och 

att denna skulle revideras under 2024. Ändringar som genomförts i ”Riktlinje för intern 

kontroll”, som nu ligger till grund för beslut är följande: 

- Delar från reglementet har inkluderats i riktlinjen för att möjliggöra att denna upphör att 

gälla. 

- Delar som avser processen för att ta fram internkontrollplan har överförts till särskild rutin. 

- Vissa förtydliganden har gjorts kring vad intern kontroll är och syfte med arbetet. 

Riktlinjen förtydligar bredden av intern kontroll. 

Reviderad riktlinje har varit på remiss till samtliga förvaltningar. Medskick har gjorts som 

tagits i beaktande och vissa medskick tas in i reviderad rutin för internkontrollplan. 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
Ett reglemente avseende intern kontroll är inte nödvändigt enligt nuvarande lagstiftning. 

Förvaltningens ståndpunkt är att riktlinje bedöms vara fullt tillräcklig och i linje med 

riktlinjen ”klassificering av styrdokument”. Genom förändringen minskas också antalet 

styrdokument avseende intern kontroll och arbetsområdet blir mer överblickbart. 

Att riktlinjen för intern kontroll har breddats, bedöms vara viktigt för att skapa förståelse för 

vad intern kontroll är och höja angelägenheten till arbetet. 
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Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
Bedömning är att styrdokumenten inte kommer att påverka ekonomin direkt. Efterföljsamhet 

av riktlinje för intern kontroll bedöms kunna gynna ekonomin då en del av syftet är att före-

ygga, upptäcka och åtgärda fel och brister som hindrar att organisationen kan nå sina mål på 

ett säkert och effektivt sätt. Intern kontroll omfattar alla system, rutiner och processer och är i 

första hand ett stöd för att kunna styra ekonomin och verksamheten. 

Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 
Intern kontroll är ett redskap som bidrar till att medborgarna kan bevara sin tilltro till det 

kommunala arbetet, liksom förtroendet för det demokratiska systemet. Medborgaren ska 

kunna förvänta sig ordning, tydlighet, uppföljning och kontroll av verksamheten. Med andra 

ord ska medborgarna kunna lita på kommunens system av regler och förhållningssätt. En 

verksamhet utan intern kontroll involverar risker och osäkerhet. Det kan i sin tur ge upphov 

till otillräckliga beslutsunderlag, låg efterlevnad av lagar och regler, liksom icke enhetliga och 

ändamålsenliga processer i verksamheten. Det leder i sin tur till ett kostsamt reaktivt 

agerande, istället för att proaktivt agera genom identifiering av risker. 

 

Beslutet skickas till 
• Samtliga förvaltningar 

• Christer Kratz, kommunchef 

• Evelina Widell, ekonomichef 

• Camilla Kallenberg, utvecklingschef 

• Sofia Nicklasson, kvalitetsutvecklare 

• Samtliga utvecklingsstrateger 

• Akten 
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§ 16 - Förlängning av överenskommelse mellan Region 
Kalmar län och länets kommuner om finansiering till följd 
av övertagande av det regionala utvecklingsansvaret från 
det tidigare Regionförbundet i Kalmar län 
Dnr KS 2024-376 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av kommunstyrelsen, § 211.2024, 

att godkänna Förlängning av överenskommelse för 2025 om finansiering enligt 

beslutsunderlag samt 

att kommunchefen får i uppdrag att teckna överenskommelsen med länets kommuner och 

Region Kalmar län. 

Beslutsunderlag 
• Förlängning av överenskommelse 

• Överenskommelse om finansiering inför regionbildning 2019 

• Kommunfullmäktiges beslut den 11 november 2019, § 230 (Dnr KS 2018-245) 

Redogörelse för ärendet 
Sedan januari 2019 har Region Kalmar län och länets kommuner en överenskommelse om 

finansiering till följd av övertagandet av det regionala utvecklingsansvaret från det tidigare 

Regionförbundet i Kalmar län, se bilagt beslutsunderlag. Av överenskommelsen följer en 

ambition att förlänga överenskommelse med 6 år. 

Mot bakgrund av att samarbetet mellan regionen och kommunerna har fungerat väl och 

förutsättningarna för det gemensamma arbetet inte har förändrats, förlängs härmed 

Överenskommelse om finansiering inför regionbildning 2019 mellan Region Kalmar län och 

länets kommuner, att gälla från och med den 1 januari 2025 till och med den 31 december 

2025. 

Förvaltningens bedömning 
Förutsättningar för fortsatt förläning av överenskommelsen föreligger. 

Kostnaden har under 2024 varit 1 291 000 kr. Kostnaden för 2025 framgår inte av underlaget 

kring överenskommelsen och budgeteras med en uppräkning av PKV (Prisindex för 

kommunal verksamhet). 

 

Beslutet skickas till 
• Region Kalmar län 

• Christer Kratz, kommunchef  

• Akten 
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§ 17 - Besvarande av motion - Minnessten för veteraner 
Dnr KS 2024-121 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av kommunstyrelsen, § 5.2025, 

att avslå motionen. 

Kommunfullmäktiges behandling 
Daniel Lindvall (M) yttrar sig. 

Kommunstyrelsen den 27 januari 2025, § 5 
Henric Gustavsson (C) yrkar avslag på motionen. 

Kommunstyrelsen ordförande Tobias Fagergård (S) finner att det bara finns ett förslag till 

beslut och att kommunstyrelsen beslutar att avslå motionen 

Kommunstyrelsens kommentar 
Om en veteranförening finns eller bildas i Nybro kommun, får föreningen ansvara för ansökan 

och stå för alla kostnader kring ett eventuellt uppförande och skötsel av en sådan minnessten. 

Kommunen kan då utreda och pröva ansökan om uppförande av minnessten och vid ett 

beviljande, anvisa en plats. 

Kulturnämndens beslut 
Kulturnämnden beslutade den 5 december 2024, § 58, 

att lämna nedanstående förslag till yttrande över motion ”Minnessten för veteraner” samt 

att notera informationen till protokollet. 

Redogörelse för ärendet 
Ledamöterna Daniel Lindvall (M), Stefan Lagesson (KD), Ola Håkansson (L) och Eddie 

Meydan (M), har den 4 mars 2024 lämnat in en motion till kommunfullmäktige enligt nedan: 

Det svenska engagemanget i FN är världskänt och uppskattat. Det svenska engagemanget i 

FN är väl förankrat i vårt samhälle, det är ett långsiktigt engagemang och det finns en bred 

samsyn för ett fortsatt engagemang. Redan 1956 skickade Sverige sin första medborgare till 

en FN-insats för att bidra till fred, frihet och stabilitet. Det var den gången Suez, Gaza och 

Sinai. 

Det är med livet som insats som ca 100 000 svenska medborgare sedan dess har åkt utom-

lands på insatser världen över. Det är dessa medborgare som varit utomlands för insatser och 

som återvänt som kallas för veteraner. Det är inte bara soldater som räknas in i denna grupp, 

utan även andra yrken, som exempelvis sjuksköterskor, läkare, brandmän, poliser och val-

övervakare. 

Av alla medborgare som varit på insats, finns det också dom som fått sätta livet till och inte 

återvänt. 



31 

   PROTOKOLL 
    

   Kommunfullmäktige 

  Sammanträdesdatum 
   2025-02-24 

Det är hög tid att vi värnar vårt kulturella arv och hedrar de kvinnor och män som stått upp för 

en värld i fred och frihet genom utlandstjänstgöring. Ett sätt att minnas och ära de som kämpat 

för fred, frihet och demokrati genom deltagande i fredsbevarande och fredsskapande insatser 

på olika sätt runt om i världen. Att detta förslag också kan ses som en del av Fördjupad 

översiktsplan för Nybro stad, är positivt. Där är de partier som lämnat åsikter överens om att 

arbetet ska börja i centrum och då är en centralt belägen minnessten ett bra sätt att bidra till ett 

trevligare centrum. 

Blå Union för Nybro yrkar 

att en minnesplats förläggs i centrala Nybro och att en minnessten upprättas vid minnesplatsen 

samt 

att minnesstenen invigs på Veterandagen senast den 29 maj 2025. 

Kommunfullmäktige beslutade den 18 mars 2024, § 58, att remittera motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 24 april 2024 

att remittera motionen till kulturnämnden, som efter hörande av samhällsbyggnadsnämnden, 

ska lämna yttrade över motionen samt 

att kulturnämnden ska inkomma med yttrande över motionen till kommunstyrelsen senast 

inom sex månader. 

Samhällsbyggnadsnämnden svar på kulturnämndens hörande av beredning 
av motion – Minnessten för veteraner 
Ett samhälle är byggt kring socialt kapital och gemensamma minnen. Det är viktigt att lyfta 

fram en gemensam historia för att känna gemenskap. En minnesplats med tillhörande 

minnessten bör lokaliseras så att platsen och omgivningen inbjuder till återhämtning och 

stillsam reflektion. En sådan plats bedöms inte finnas inom det område som kommer att ingå i 

projektet centrumutveckling. Därför bör en utredning av lämplig lokalisering göras. När en 

fysisk plats har utsetts, behöver ekonomiska medel avsättas för att bereda en fysisk plats samt 

inreda den, t ex med sittplatser. Även för minnesstenen behöver ekonomiska medel avsättas. 

Projektet för centrumutveckling kommer att vara ett omfattande projekt som ska väga in 

många olika intressen. Enligt Genomförandeplan för Fördjupad översiktsplan för Nybro stad, 

ska ett planprogram tas fram samt flera andra projekt, vilande och pågående, samordnas. 

Anordnande av minnesplats samt placering av minnessten med invigning den 29 maj 2025 

kommer inte att kunna ske inom projektet centrumutveckling då det kommer att pågå över en 

längre tidsperiod. 

Tanken om minnesplats med minnessten skulle kunna tas med i arbetet med projektet för 

centrumutveckling. 
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Förslag till yttrande från kulturnämnden 
Kulturenheten har inget att kommentera runt den goda avsikten i motionens förslag, men vill 

påpeka att motionen inte ger tillräckligt tydligt direktiv om storlek på minnessten och storlek 

och inverkan på den centrala plats där den förväntas stå. 

Kulturenheten vill dock påpeka att förvaltningen inte kommer med nuvarande personal att 

kunna, utan resurstillskott, utreda och genomföra motionens båda att-satser till den föreslagna 

invigningsdagen. 

Kulturenheten vill ansluta sig till samhällsbyggnadsnämndens yttrande, som är väl 

beskrivande för de utmaningar som även kulturnämnden tidigare beskrivit i sitt yttrande. 

Kulturnämnden ställer sig bakom att frågan kan beredas under arbetet med projektet för 

centrumutveckling, där kompetens finns för att platslokalisering och kostnadsberäkning för 

anordnande av en minnesplats och placering av en minnessten. 

 

Beslutet skickas till 
• Daniel Lindvall 

• Stefan Lagesson 

• Ola Håkansson 

• Eddie Meydan 

• Kulturnämnden 

• Samhällsbyggnadsnämnden 

• Akten 
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§ 18 - Fråga om godkännande av verksamhetsberättelse 
2023 och beviljande av ansvarsfrihet för stiftelsen 
Qvarnaslät – Nybro Hembygdsgård 
Dnr KS 2024-213 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av kommunstyrelsen, § 6.2025, 

att godkänna verksamhetsberättelse för 2023 och ekonomisk redogörelse för 2023 för 

stiftelsen Qvarnaslät – Nybro Hembygdsgård samt 

att bevilja styrelsen ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 

Beslutsunderlag 
• Årsredovisning för räkenskapsåret 2023 inklusive revisionsberättelse för stiftelsen 

Qvarnaslät – Nybro Hembygdsgård 

Jäv 
Per-Olof Berg (S) anmäler jäv och deltar inte i beslutet. 

Redogörelse för ärendet 
I enlighet med stiftelsens stadgar, ska årsmöteshandlingar redovisas till kommunfullmäktige 

som prövar ärendet om ansvarsfrihet för styrelsen. 

Stiftelsens revisorer utsedda av kommunfullmäktige har granskat räkenskaperna för 

verksamhetsåret 2023 och har beviljat styrelsen och kassör ansvarsfrihet för den tid som 

redovisningen omfattar. 

Förvaltningens ståndpunkt 
Förvaltningen tillstyrker att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att godkänna verksamhetsberättelse 2023, ekonomisk redogörelse jämte revisionsberättelse 

för stiftelsen Qvarnaslät – Nybro Hembygdsgård samt 

att lämna styrelsen ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 

 

Beslutet ska skickas till 
• Länsstyrelsen Östergötland 

• Stiftelsen Qvarnaslät – Nybro Hembygdsgård 

• Evelina Widell, ekonomichef 

• Akten 
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§ 19 - Kulturpolitiskt program 2025-2028 Nybro kommun 
Dnr KS 2024-382 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av kommunstyrelsen, § 8.2025, 

att anta Kulturpolitiskt program 2025-2028 Nybro kommun. 

Beslutsunderlag 
• Kulturpolitiskt program 2025-2028 Nybro kommun 

Kommunfullmäktiges behandling 
Emma Fäste (V) yttrar sig. 

Catarina Bentsrud (S) yttrar sig och yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Kulturnämndens beslut 
Kulturnämnden beslutade 5 december 2024, § 59, 

att anta förvaltningens förslag på Kulturpolitiskt program 2025-2028 Nybro kommun samt 

att överlämna Kulturpolitiskt program 2025-2028 Nybro kommun till kommunfullmäktige för 

beslut. 

Sammanfattning 
Ett kulturpolitiskt program för att varje människa har rätt att fritt delta i samhällets kulturella 

liv och barn har rätt att fritt delta i det kulturella och konstnärliga livet. Ett program för ett 

livfullt och hållbart kulturliv, som är en förutsättning för frihet, demokrati och yttrandefrihet i 

ett samhälle. 

Det kulturpolitiska programmet innebär att kulturfrågorna blir hela kommunens gemensamma 

ansvar och att kulturlivet blir en angelägenhet för hela kommunen där alla bjuds in att delta 

och bidra. Programmet skapar en samsyn för hur kulturen ska genomsyra hela den 

kommunala organisationen mellan åren 2025-2028 och programmet formulerar en agenda för 

det gemensamma skapandet av kulturlivet i kommunen. Programmet skapar förutsättningar 

för att både förvalta, förnya och utveckla kulturen. Kulturen har unika förmågor att bidra till 

tillväxt, hållbarhet och gemenskap. 

Det har varit förvaltningens avsikt att skriva ett kulturpolitiskt program som upplevs väl 

förankrat och relevant för kommunens invånare och därför inleddes arbetet med insamlande 

av kunskapsunderlag i form av enkätundersökningar, som efterföljdes av samråd med 

representanter från civilsamhället, näringslivet, kulturaktörer och kulturskapare. Samråd har 

också genomförts med relevanta delar av den kommunala organisationen och med regionala 

kulturinstitutioner samt att det genomfördes ett dialogmöte med unga kommuninvånare. 
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Efter beslut i kulturnämnden, skickades programmet ut på remiss till samtliga nämnder och 

kommunala bolag till regionala kulturaktörer och till civilsamhället och allmänheten med sista 

svarsdag den 16 september 2024. Efter sista svarsdag hade 14 yttranden inkommit med 

övervägande positiva reaktioner och värdefulla synpunkter som möjliggjorde för förvalt-

ningen att förstärka och förtydliga det man ville säga med den första remissversionen. I det 

uppdaterade förslaget blev det också möjligt att komplettera med aspekter och fakta som 

missats i remissversionen. 

Det kulturpolitiska programmet beskriver kulturhistoriska förutsättningar och nuläget för 

arbetet med kommunens kulturliv samt att det redovisar hur programmet förhåller sig till 

kommunens övriga styrdokument. 

Kulturlivet i Nybro kommun 2028 beskrivs utifrån tre målområden samt kompletteras med 

delmål för att tydliggöra vägen fram till måluppfyllelse: 

• I Nybro kommun möter invånarna kultur i det vardagliga livet. 

• I Nybro kommun är vi stolta över och tar till vara på vad vi har och vad vi skapar 

tillsammans. 

• I Nybro kommun säkerställer kultur ett livslångt lärande och livskvalitet för invånarna. 

Det kulturpolitiska programmet har också identifierat tre faktorer för att på ett framgångsrikt 

sätt arbeta med det kulturpolitiska programmets målområden genom handlingsplaner, 

strategier och verksamhetsplaner. 

• Samverkan 

• Synlighet 

• Resurser 

Redogörelse för ärendet 

Uppdraget 
2019 fick lärande- och kulturförvaltningen i uppdrag av kulturnämnden att arbeta fram ett 

kulturprogram för Nybro kommun. Uppdraget innebar att ta fram ett framsynt program som 

kartlägger kommunens konst och kulturliv och som kan driva utveckling i form av avsikts-

förklaringar och framtidsutsikter. Under en period fick arbetet med programmet läggas på is. 

Arbetet kunde startas upp igen i november 2023 och har från och med då letts av en styrgrupp 

bestående av förvaltningschef, kulturchef, bibliotekschef och skolkultursamordnare. Arbets-

gruppen har bestått av kulturutvecklare och kulturassistent från kulturenheten. 

Utifrån Nybro kommuns riktlinje för styrdokument ska ett program innehålla mål, vilka ska 

vara mätbara och tidsatta. Program ska röra sig över mandatperioder och vara kommunöver-

gripande. Program åtföljs alltid av en handlingsplan eller genomförandeplan. 
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Förankring och relevans 

Enkät 
Det har varit lärande- och kulturförvaltningens avsikt att skriva ett kulturpolitiskt program, 

som upplevs väl förankrat och relevant för kommunen invånare. För att få ett kunskapsunder-

lag till programmet genomfördes det därför under 2022-2023 ett antal möten med specifika 

grupper. Vid dessa möten genomfördes en enkätundersökning med frågor om kulturlivet i 

kommunen, exempelvis fick kulturnämndens politiker och elever på Åkrahällskolan samt 

kultur- och hembygdsföreningar svara på enkäten. Hösten 2023 genomfördes ytterligare en 

enkätundersökning, kallad kulturenkäten, och arbetsgruppen hade som målsättning att nå så 

brett och så många som möjligt med enkäten. Totalt fick arbetsgruppen in 203 svar på 

kulturenkäten. 

Samråd 
Nästa steg i processen var att under februari-mars 2024 bjuda in till samråd vid tre olika till-

fällen. Den 28 februari 2024 genomfördes ett samråd med 74 deltagare, där de inbjudna var 

representanter från civilsamhällets organisationer, företagare inom kulturella och kreativa 

näringar, verksamma konst- och kulturutövare samt privatpersoner. 

Den 29 februari 2024 genomfördes ett samråd med 34 representanter från kommunens 

förvaltningar och bolag samt de regionala kulturinstitutionerna. 

Den 4 mars 2024 genomfördes ett samråd, där målgruppen var unga personer mellan 13-26 år, 

19 ungdomar deltog på mötet. Eftersom ungas svar nästan helt saknades när kulturenkäten 

genomfördes, ville arbetsgruppen ha en dialog med målgruppen för att fånga upp deras 

perspektiv som underlag programmet. 

Vid samråden fick deltagarna bidra med sina perspektiv på nuvarande och även det framtida 

kulturlivet, som gav oss underlag till att beskriva nuläget i kommunen kulturliv och vad som 

finns idag som är värt att bevara och förstärka. Detta var inte bara ett underlag till fram-

skrivandet av det kulturpolitiska programmets mål, utan kommer också att vara värdefullt 

underlag i arbetet med kommande handlingsplaner då det i svaren finns massa goda idéer till 

aktiviteter. 

Arbetsgruppen har tidigt i processen arbetat utifrån tesen att kulturlivet i Nybro kommun 

måste skapas tillsammans med andra aktörer och deltagarna fick på samråden också beskriva 

hur de själva kan bidra till kulturlivet och vad kommunen kan göra för att möjliggöra dessa 

bidrag. Detta resulterade i sin tur till programmets framgångsfaktorer för att nå målen i 

programmet som har identifierats till samverkan, synlighet och resurser. 

Andra kunskapsunderlag 
Utöver enkätsvar och underlag från samråden, har arbetsgruppen tagit del av andra kunskaps-

underlag. I arbetet med den nya översiktsplanen för Nybro kommun, finns det ortsanalyser, 

barnkonsekvensanalyser, sammanfattning av dialoger och sammanställningar av enkätsvar 

som arbetsgruppen tagit del av i arbetet med att formulera programmets mål. Förvaltningen 

har också tagit del av svaren från den senast genomförda fritidsundersökningen. 
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Även Kulturanalys rapport Att bredda deltagandet i Kulturlivet – Hinder och möjligheter 

(2023:2) samt Kulturrådets återrapportering av arbete med Agenda 2030 från verksamhetsår 

2022, har utgjort ett kunskapsunderlag i framskrivandet av det kulturpolitiska programmet. 

Program på remiss 
Efter beslut i kulturnämnden, skickades programmet ut på remiss till samtliga nämnder och 

kommunala bolag, till regionala kulturaktörer och till civilsamhället och allmänheten med 

sista svarsdag den 16 september 2024. Efter sista svarsdag hade 14 yttranden inkommit. 

Majoriteten av de yttranden som inkommit är positiva, man lyfter bland annat att man tycker 

att programmet är väl genomarbetat och att förarbetet är imponerande. 

Lärandenämnden skriver att programmet innehåller väl formulerade målområden som är 

övergripande, men också konkreta och realistiska samt att de identifierade framgångs-

faktorerna, d v s samverkan, synlighet och resurser, är det som avgör resultat och mål med 

programmet. Klarar kommunen/alla tillsammans att uppnå framgångsfaktorerna, är man 

verkligen på rätt väg mot en riktigt kulturrik kommun. I yttranden skriver man bland annat att 

kulturen är en viktig byggsten för att uppnå Nybro kommuns vision och specifikt viktig för att 

uppnå visionens perspektiv ”gemenskap”. 

Samhällsbyggnadsnämnden anser bland annat att programmet kan bidra med målsättningar 

som påverkar och stöttar den egna förvaltningens arbete med exempelvis friluftsliv, 

mötesplatser och kulturmiljöer. 

Kommunstyrelsen skriver att kulturområdet ses som en viktig del av en samhällsutveckling 

och en attraktiv och kreativ kommun och ser positivt på den process och det arbete som är 

nedlagt i programmet samt hur arbetet ska förvaltas framöver. 

Individ- och familjenämnden skriver att lärande- och kulturförvaltningens förslag omfattar 

ansvaret som individ- och familjenämnden har med, ett extra fokus på barn och unga som 

målgrupp vid sidan av andra målgrupper i samhället och vill bland annat särskilt uppmärk-

samma att synliggöra möjligheterna för barn och unga. De skriver att om kommunen satsar på 

sitt kulturliv, skapas grunden för nöjda och friska människor i Nybro kommun, vilket ger 

mervärde i form av sänkta kostnader i andra verksamheter, som t ex social omsorg, vård och 

omsorg. Individ- och familjenämnden skriver också att programmet som ligger som förslag, 

riktar sig till barn och unga och de satsningar som görs för denna grupp kan vara en byggsten 

med kulturen som meningsskapande kraft för en trygg övergång till vuxenlivet för att den 

unge medborgaren ska rustas för ett långt arbetsliv. Alla satsningar på barn och unga ger 

mångdubbelt igen i framtida friskfaktorer för dem som vuxna. 

Det lokala föreningslivet som inkommit med yttranden, ställer sig positiva till programmet. 

Ideell kulturallians Småland, som är en samarbetsorganisation för det civila samhällets 

organisationer på kulturområdet, lyfter att det är bra att programmet pekar på kulturens 

egenvärde och lyfter frågan om armlängds avstånd samt att det är glädjande att programmet 

pekar på att ta tillvara på civilsamhällets engagemang samt att man behöver mötas 

regelbundet för att förstå vilka förutsättningar som finns. 
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I förhållande till andra styrdokument 
Som det också presenteras i programmet, förhåller sig det kulturpolitiska programmet till en 

rad olika nationella, regionala styrdokument. Efter inkomna yttranden har denna redovisning 

också kompletterats med ytterligare lokala styrdokument. 

Programmets disposition 
Programmet är uppdelat i tre målområden. Varje målområde har en rubrik som uttrycker den 

övergripande ambitionen och sedan följer ett antal delmål för att konkretisera målbilden 

ytterligare. 

Målområden 
• I Nybro kommun möter invånarna kultur i det vardagliga livet. 

• I Nybro kommun är vi stolta över och tar till vara på vad vi har och vad vi skapar 

tillsammans. 

• I Nybro kommun säkerställer kultur ett livslångt lärande och livskvalitet för invånarna. 

Följande tre framgångsfaktorer har också identifierats för att på ett framgångsrikt sätt arbeta 

mot programmets målbilder: 

• Samverkan 

• Synlighet 

• Resurser 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
Syftet med det kulturpolitiska program som skrivits fram som förslag, är att möjliggöra ett 

kulturliv som är efterfrågat och relevant för kommunens invånare, möjliggöra till med-

skapande av kulturlivet och att säkerställa att förvalta, utveckla och stärka kulturlivet som 

redan finns i kommunen. 

Förslaget är genom att det grundar sig på de enkäter och samråd som genomförts väl förankrat 

hos de som lever, bor och verkar i kommunen och som tar del av och bidrar till kommunens 

kulturliv. Förslaget innebär tre målområden, som tillsammans försöker fånga in det mesta som 

kommunens kulturliv kan tänkas beröra och gör sig till en angeläget både för kommunens 

invånare, kulturskapare, näringslivet och den egna kommunala organisationen. 

Vad som är speciellt just i Nybro kommuns kulturliv är exempelvis arvet från glasbruks-

epoken, de unika kulturmiljöerna, den konst och designkommunen som Nybro är idag synlig-

görs i programmet. Det som också kännetecknar Nybro kommun och som genomsyrar stora 

delar av programmet är det starka föreningsliv och aktiva kulturaktörer som är medskapare till 

och helt nödvändiga för att skapa det kulturliv som målen strävar mot. 

Valet av samverkan, synlighet och resurser som utpekade framgångsfaktorer för att nå målen, 

var med samråd och enkätsvar som underlag ett enkelt val då det fanns en stor samsyn bland 

alla som bidrog med sina perspektiv. 
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Förvaltningens förslag lägger ett extra fokus på barn och unga som en målgrupp vid sidan av 

andra målgrupper i samhället. De nationella kulturpolitiska målen infattar bland annat att 

särskilt uppmärksamma barns och ungas rätt till kultur. Kulturanalys skriver i sin rapport om 

att bredda deltagandet till kulturlivet att kulturpolitiken bör prioritera åtgärder som stärker 

barns och ungas rätt till kultur. De skriver att det idag finns tydliga skillnader i förutsättningar 

för barn och unga att möta ett brett urval av kulturella uttryck av hög kvalitet. Att låta barn 

och unga ta del av ett sådant urval är en nödvändig förutsättning både för att aktivt kunna 

välja att delta (eller inte delta) i kulturlivet, eller för att känna till och aktivt kunna välja (eller 

välja bort) utbildningsvägar som kan leda till professionell verksamhet inom kulturområdet. 

Dock vill förvaltningen understryka att programmets intention är att alla invånare i 

kommunen, oavsett ålder, ska få tillgång till ett rikt kulturliv. 

Det kulturpolitiska programmets mål är tidsatta att gälla mellan 2025-2028. Detta innebär att 

den sträcker sig över mandatperioder och också stämmer överens med den regionala kultur-

planens tidsintervall då det vid revideringar blir lätt att anpassa sig efter det regionala 

dokumentet. 

Enligt vad uppdraget också angav, ger förslaget till kulturpolitiskt program en beskrivning av 

kommunens konst- och kulturliv, liksom att det genom målen har skapats avsiktsförklaringar 

som beskriver vilket kulturliv kommunen ska arbeta för att möjliggöra till 2028 och för 

framtiden. 

Bearbetat förslag efter inkomna yttranden 
Förvaltningen har efter inkomna yttranden fått möjlighet att förstärka och förtydliga det man 

ville säga med den första remissversionen. I det nya förslag som nu ligger till beslut, har det 

också varit möjligt att komplettera med aspekter och fakta som missats i remissversionen. 

Förvaltningens förhoppning är att med den bearbetning som nu genomförts, har programmet 

blivit ännu lättare att förstå och än mer relevant att samverka kring, både inom den 

kommunala organisationen och med utomstående aktörer. 

Nedan följer en redogörelse i stora drag vilka revideringar som gjort i det förslag som ligger 

för beslut: 

• Programmet, som i sin första version kallades för Kulturprogram, kallas nu i detta förslag 

för Kulturpolitiskt program. Förvaltningen föreslår att ändringen görs för att tydliggöra att 

detta är ett styrande dokument för arbetet med kulturfrågorna och att det inte ska blandas 

ihop med den mer förekommande tolkningen av ”Kulturprogram”, alltså en presentation av 

kulturevenemang. 

• För att bättre lotsa läsaren och för en bättre logik, har programmets disposition och layout 

ändrats en aning. I genomarbetningen har förvaltningen också valt att stryka några stycken 

som inte kändes relevant att behålla. Viktigt har varit att skapa ett program som inte är allt 

för långt. 
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• I det inledande syftet har kopplingen mellan kommunens vision och mål samt programmets 

delmål visats på ett annat sätt med förhoppning om att också göra det tydligare för läsaren 

hur kulturområdet är med och bidrar till att nå den kommunövergripande visionen och 

målen. 

• Det som i remissversionen kallades för historisk kontext, heter nu i förslag till beslut 

kulturhistoriska förutsättningar, där även kommunens beslutade kulturmiljöprofil är 

inskriven i det avsnittet som berör geografiska förutsättningar. Den kulturhistoriska kon-

texten innehåller även ett stycke som mer ingående beskriver den kulturhistoriska 

samhällsutvecklingen för Nybro kommun. 

• Programmets nulägesbeskrivning är mer uppstyrt med rubriker och kompletterat med verk-

samheter som tidigare missats. Rubrikerna är utifrån samverkansaktörer snarare än för 

kulturområdet genrer för att understryka att samverkan är en framgångsfaktor för nuläget 

och det framtida arbetet. 

• Programmets kultur- och naturmiljöperspektiv har förstärkts på ett antal ställen för att ännu 

tydligare kunna formulera utveckling i samverkan för just kulturmiljöer och kulturpräglade 

kulturmiljöer. Detta gör också att kommunens natur- och friluftsprogam lyfts i avsnittet 

som beskriver programmets förhållande till omvärlden. 

• I bearbetningen av programmet, har förvaltningen nu också tittat på och uppdaterat 

programmet utifrån strategin jämställt och jämlikt, den funktionshinderpolitiska strategin 

samt varumärkesstrategin. Avsnittet som berör förhållande till omvärlden, har också 

kompletterats med en illustration för att bättre synliggöra förhållandet mellan programmet 

och andra styrdokument. 

• Ett tillägg med ytterligare ett delmål har skett utifrån de perspektiv som skrivs fram i 

strategi för en jämställd och jämlik kommun samt den funktionshinderpolitiska strategin. 

Tillägget är gjort för att förstärka målsättningen att varje individ erbjuds likvärdiga villkor 

att utöva och delta i kulturlivets alla former och uttryck. Här försöker förvaltningen fånga 

upp att det gäller alla invånare i kommunen, gammal som ung, invånare med olika etnisk 

kulturell bakgrund o s v. Detta innebär att det blir lättare att koppla åtgärder och aktiviteter 

för att jobba med målgrupper som man idag identifierar har längre till kultur exempelvis. 

• Genomgående i bearbetningen av hela programmet har förvaltningen förtydligat att både 

kulturarv och kulturliv är något som är i ständig utveckling och förändring och något som 

skapas tillsammans av alla som bor och verkar i kommunen. 

• Förtydligat är också att kulturlivet som eftersträvas i programmet är ett sådant som speglar 

kommunens befolkning, som idag består av människor med olika bakgrunder som ett 

resultat av invandring. Förtydligat är också att mångfalden inom kulturlivet och att det hela 

tiden tillåts att utvecklas utifrån vilka som bor i kommunen, är en förutsättning för att 

kulturlivet ska fortsätta vara relevant och på så sätt bidra till ett livslångt lärande, stärkt 

livskvalité och en meningsfull fritid för alla invånare i kommunen. 

Förvaltningen önskar också lyfta gällande att de efterfrågas mer ingående relevant data för 

kulturområdet, kommer detta istället att placeras i efterföljande handlingsplan eller i 

verksamhetsplaner där det kommer att användas som ett verktyg för uppföljning. 
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Den efterföljande handlingsplanen 
Nästa steg i arbetet är att kulturnämnden ska besluta om en handlingsplan för programmet. I 

denna del av processen kommer förvaltningen också att titta på om strategier behöver 

formuleras för det fortsatta arbetet med måluppfyllelsen. I samhällsbyggnadsnämndens 

yttrande efterfrågas exempelvis strategier för hur kommunen ska arbeta med offentlig konst 

och med kommunens kulturmiljöer med avstamp i kulturmiljöprogrammet. Detta tar 

förvaltningen med sig i det fortsatta arbetet. 

Omsorgsnämnden lyfter i sitt yttrande olika aspekter för att förstärka perspektivet kultur för 

äldre i programmet. Eftersom förvaltningen i det nya förslaget understryker allas rätt till 

kultur och eftersom mycket av det som beskrivs i omsorgsnämndens yttrande är inriktat mer 

på åtgärder i en handlingsplan eller aktiviteter i en verksamhetsplan, kommer yttrandet att 

finnas med som ett värdefullt kunskapsunderlag i det fortsatta arbetet. 

Programmets framgångsfaktorer blir ett viktigt verktyg och grund både i arbetet med att 

utveckla strategier och också för att formulera åtgärder i den kommande handlingsplanen och 

i nästa steg verksamhetsplaner. 

Viktigt för processen att skriva en handlingsplan för att på ett framgångsrikt sätt formulera 

åtgärder för måluppfyllelse, är att arbetsgruppen för skrivandet av handlingsplanen tidigt i 

processen initierar en dialog med övriga förvaltningar och bolag i kommunen. Under 

december månad 2024 har arbetsgruppen därför redan bjudit in till så kallade kulturdialoger 

för att tillsammans formulera åtgärder, där kulturnämnden är ansvarig och andra förvaltningar 

blir samverkansparter. Detta blir också ett tillfälle att diskutera vidare goda idéer och tankar 

från de yttranden som inkommit.  De personer som arbetsgruppen träffar är också tänkt att 

utgöra nyckelpersoner för samverkan i det fortsatta arbetet och bildar på så sätt också ett 

nätverk för uppföljning och samverkan gällande kulturfrågorna i hela kommunen. 

Konsekvensbeskrivningar 

För kulturlivet i Nybro kommun 
Det kulturpolitiska programmet innebär att kulturfrågorna blir hela kommunens gemensamma 

ansvar och att kulturlivet blir en angelägenhet för hela kommunen, där alla bjuds in att delta 

och bidra. Ett beslut om att anta det kulturpolitiska programmet innebär ett beslut om en 

gemensam avsiktsförklaring för kommunens arbete med kulturfrågorna. 

Ekonomi 
Kulturnämnden har i sitt prioriteringsunderlag inför beslut om Kommunplan 2025, plan 2026-

2028, visat på nödvändighet av framförallt tillräckliga personella resurser för att kunna 

utveckla kulturarbetet. 

Kulturenheten skriver också att ”För en stabil och stark idéburen kultursektor att samverka 

med, krävs ekonomiska resurser till civilsamhällets organisationer”. Här behöver förtydligas 

på vilket sätt de ekonomiska resurserna är planerade eller/och om de ska förstärkas utifrån de 

ekonomiska resurser som finns idag. 
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Det kulturpolitiska programmet kommer inte att göra någon skillnad för kulturlivet i 

kommunen, utan handlingsplaner som beskriver aktiviteter för att uppnå målen. Nödvändig 

resursförstärkning i form av ekonomiska och personella resurser, är en förutsättning för att 

dessa aktiviteter ska kunna möjliggöra måluppfyllelsen. 

Resurser är en av tre identifierande framgångsfaktorer för att nå programmets mål. Viktigt att 

tänka på är att satsningar på kulturlivet också ska ske utifrån ett långsiktigt perspektiv då 

insatser för att exempelvis bredda deltagandet, behöver vara återkommande och ihärdigt. 

Satsar kommunen på sitt kulturliv, skapas grunden för nöjda och friska människor i Nybro 

kommun, vilket ger mervärde i form av sänkta kostnader i andra verksamheter, som t ex 

social service, vård och omsorg. En relevant och tillgänglig kultur kommer också att stärka 

besöksnäringen i Nybro kommun. 

Det kulturpolitiska programmet som ligger som förslag, som ju också väljer att rikta fokus på 

barn och unga och de satsningar som görs för denna grupp, kan i betydelse inte nog under-

strykas då satsningarna direkt kan vara en byggsten med kulturen som meningsskapande kraft 

för en trygg övergång till vuxenlivet för den unge medborgaren som ska rustas för ett långt 

arbetsliv. Låga trösklar till deltagande och eget utövande är viktigt, men även ett relevant 

kulturutbud för målgruppen. Alla satsningar på barn och unga ger mångdubbelt igen i fram-

tida friskfaktorer för dem som vuxna. 

Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 
Kommunens invånare erbjuds likvärdiga villkor att utöva och delta i kulturlivets alla former 

och uttryck. Kulturen väcker nyfikenhet, kreativitet och stimulerar till nytänkande och nya 

perspektiv. Med låga trösklar till kultur, ges den som vill möjlighet att uppleva, utvecklas, 

bygga, skapa och förändra. Med kultur skapas också en attraktiv kommun och bidrar på så sätt 

till tillväxt, genom att kommunen kan växa, för tillväxt inom besöksnäring och för entrepre-

nörskapet. Den blir en kraft för framgång. 

Kulturen skapar hållbarhet och livskvalité genom meningsfull fritid, sammanhang och en 

stimulerande tillvaro. Kännedom om vårt gemensamma kulturarv och känslan av en gemen-

sam kulturell identitet, bidrar till en känsla av gemenskap och stolthet. 

Det kulturpolitiska programmet bjuder in invånare, föreningsliv, kulturskapare och företagare 

till medskapande och delaktighet i kulturlivet, där mångfald är en tillgång och hållbar 

utveckling blir en konsekvens. Genom gemenskap och genom goda föreutsättningar, skapas 

trygghet. På så sätt bidrar kulturområdet till byggandet av en ny bro till framtidens större 

Nybro. 
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Beslutet skickas till 

• Samtliga nämnder/styrelsen, bolag, råd 

• Karin Engelholm, kulturutvecklare 

• Louise Lilja, kulturassistent 

• Thomas Björklund Svensson, kulturchef 

• För publicering på intranät och nybro.se 

• Akten 
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§ 20 - Taxa för lagningar av beläggningar m m 
Dnr KS 2024-393 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av kommunstyrelsen, § 9.2025, 

att anta ny taxa för lagningar av beläggningar m m, 

att den nya taxan för lagningar och beläggningar m m ersätter tidigare a-prislista, beslutad av 

tekniska nämnden den 6 maj 2010, § 47 samt 

att samhällsbyggnadsnämnden årligen får besluta om indexreglering enligt Entreprenadindex, 

242 Asfaltsbeläggningar 65 % och 231 Överbyggnad 35 %. 

Beslutsunderlag 
• Bilaga 1 - Förslag till ”Taxa för lagningar av beläggningar m m” 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade den 10 december 2024, § 73, 

att anta förvaltningens förslag till ny taxa för lagningar av beläggningar m m, 

att den nya taxan för lagningar och beläggningar m m ersätter tidigare a-prislista, beslutad av 

tekniska nämnden den 6 maj 2010, § 47, 

att överlämna taxan till kommunfullmäktige för beslut samt 

att samhällsbyggnadsnämnden årligen får besluta om indexreglering enligt Entreprenadindex, 

242 Asfaltsbeläggningar 65 % och 231 Överbyggnad 35 %. 

Redogörelse för ärendet 
Tidigare avgifter för lagningar av beläggningar m m har utgått från en a-prislista, beslutad av 

tekniska nämnden den 6 maj 2010, § 47. Ingen antagen taxa har tidigare funnits. 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
Förvaltningen har tagit fram ett förslag till taxa, som för att följa prisutvecklingen årligen 

uppräknas efter Entreprenadindex 242 och 231 för ”Taxa för lagningar av beläggningar m m”. 

En taxa inom entreprenad och asfaltsbeläggningar är avgörande för att skapa en hållbar och 

stabil ekonomi i verksamheten. För att åstadkomma en långsiktig ekonomisk balans, revideras 

taxan årligen med hänsyn till framtida prissvängningar. Genom att skapa en flexibel och 

regelbundet uppdaterad taxa kan verksamheten säkra att intäkterna motsvarar de förändrade 

marknadsförhållandena och skapa en mer förutsägbar ekonomisk grund för framtiden. Detta 

kan även bidra till en mer hållbar hantering av resurser och bättre kvalitet i det långsiktiga 

underhållet av infrastrukturen. 
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Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
Förvaltningens förslag till beslut ger positiva synbara ekonomiska konsekvenser för gata och 

naturenhetens driftkostnader. 

Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 

Tillväxt 
Förvaltningen anser att det är bäst för både företagen och kommunen om giltighet och 

tydlighet kring avgiftsbelopp finns i en taxa. Tydliga regler gynnar företagandet och 

effektiviteten inom kommunen. 

Hållbarhet 
Ett tryggt företagsklimat innebär bland annat att regler följs och att man förstår vad som gäller 

i en kommun. Det skapar också förutsättningar för ett hållbart samhälle. 

Gemenskap 
Ett gemensamt förfarande skapar tillit till kommunen. 

 

Beslutet skickas till 
• Samhällsbyggnadsnämnden 

• Frida Karlsson, enhetschef gata/natur 

• Andreas Ingvarsson, gatuingenjör 

• För publicering på nybro.se och för publicering på intranät 

• Akten 
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§ 21 - Riktlinje för dataskydd enligt dataskyddsförord-
ningen (GDPR) 
Dnr KS 2024-384 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av kommunstyrelsen, § 14.2025, 

att godkänna och fastställa förslaget till Riktlinje för dataskydd enligt dataskyddsför-

ordningen (GDPR) samt 

att upphäva tidigare lokala riktlinjer och versioner av Dataskydd enligt dataskyddsför-

ordningen inom kommunkoncernen. 

Beslutsunderlag 
• Riktlinje för dataskydd enligt dataskyddsförordningen (GDPR) 

Sammanfattning 
Dataskyddsförordningen (GDPR) har gällt sedan maj 2018 och det är viktigt att kommun-

koncernen har verktyg för att se till att förordningen följs och skyddet av personuppgifter är 

säkrat. Riktlinjer för hur detta ska hanteras ger medarbetare och andra berörda tydlighet och 

större säkerhet i att hantera detta korrekt. 

Med det avtalet som kommunfullmäktige har tecknat med Sydarkivera, behöver kommun-

koncernen skapa en intern organisation för att stödja kommunkoncernens arbete med GDPR. 

Redogörelse för ärendet 
Samtliga nämnder och bolag inom kommunkoncernen har haft möjlighet att lämna synpunkter 

på riktlinjen. Följande förvaltningar har lämnat synpunkter: 

• Individ och familjeförvaltningen 

• Omsorgsförvaltningen 

• Lärande- och kulturförvaltningen 

• Samhällsbyggnadsförvaltningen 

• Kommunstyrelseförvaltningen 

• Sydarkivera 
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Redovisning av lämnade synpunkter samt svar i sammandrag: 

• En förvaltning har framfört att den har små resurser och begränsad kompetens inom vissa 

av de specifika områden som nämns, såsom konsekvensbedömningar och uppföljning av 

personalens utbildning i dataskyddsfrågor. 

- Med det nya samarbetet med Sydarkivera behövs en gemensam intern organisation 

komma på plats. Förslaget till lösning bygger på den befintliga lösningen. Tillsammans 

med stöd av dataskyddsombudet kommer man att kunna driva arbetet framåt. Tyvärr tar 

inte EU hänsyn i sitt lagstiftningsarbete i tillräckligt stor omfattning för små kommunala 

nämnder. 

 

• Det är oklart hur ansvarsfördelningen ska ske mellan centrala och lokala dataskyddssam-

ordnare, särskilt vad gäller ansvaret för att administrera registerförteckningar och hantera 

incidenter. 

- Riktlinjen har ändrats så gränsdragningarna förtydligats mellan rollerna. 

 

• En beskrivning av hur tillsynen ska organiseras vore önskvärt. 

- Tillsynen organiseras av Sydarkivera och vanligtvis har det varit skriftligt. Ytterst ligger 

det ansvaret hos Sydarkivera, vilket är anledningen till att det inte beskrivs närmare i 

riktlinjen. 

 

• En förvaltning vill understryka att förvaltningen är i behov av stöd och riktad kompetens-

utveckling för att säkerställa att de kan leva upp till de krav som ställs. 

- Förvaltningen kommer att få detta via Sydarkivera. 

 

• Det är otydligt i dokumentets utformning om det ska ersätta samtliga nämnders riktlinjer 

för dataskydd som finns idag. Lärande- och kulturförvaltningen tycker att det är önskvärt 

att den riktlinje som fastställs, gäller för samtliga nämnders verksamheter. 

- Riktlinjen ska gälla för hela kommunkoncernen. Ändringar har gjorts för att förtydliga 

att riktlinjen gäller för samtliga förvaltningar och bolag. 

 

• Det upplevs otydligt kring ansvarsfördelningen mellan lokal och central funktion i för-

hållande till personuppgiftsincidenter. Det finns en central e-tjänst för personuppgifts-

incidenter, som det av riktlinjen framgår, hanteras av central samordnare. Dock har den 

endast använts ibland och det har varit otydligt i kommunen som helhet hur och vem som 

gör vad när det blir en incident. Behöver det förtydligas att alla ska anmäla sina incidenter 

via central e-tjänst och hanteringen sker centralt, eller ska man ha olika egna rutiner? Det 

framgår inte helt tydligt under rubriken incidentrapportering på sid 5 vad som är tänkt att 

gälla. 

- Alla incidenter ska anmälas via den centrala e-tjänsten. Incidenter kommer att hanteras i 

samverkan mellan central och lokal dataskyddssamordnare tillsammans med 

Sydarkivera. 
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• Gällande den lokala dataskyddssamordnarens ansvar, är det ett mycket omfattande uppdrag 

som ges i riktlinjen. För att klara det uppdraget, krävs att varje förvaltning har en egen 

spetskompetens på området som har ett stort utrymme i sin tjänst att arbeta omfattande och 

systematiskt med dataskydd på både strategisk och operativ nivå. 

- Gränsdragningen mellan samordnarna har förtydligats. Tillsammans kommer 

kommunen att kunna hantera de utmaningar som GDPR ställs på kommunen. 

 

• Att löpande följa upp och ge stöd till konsekvensbedömningar i mer komplicerade 

processer som innehåller personuppgiftsbehandlingar, kräver en gedigen expertis som 

förvaltningarna inte är rustade för att axla. Visst stöd i att upprätta PUB-avtal ges till stor 

del idag av dataskyddsgruppens medlemmar, men det finns ändå behov av en djupare 

kompetens då det handlar om komplexa juridiska avtal för vilken dataskyddsombud eller 

central samordnare behöver vara behjälpliga. 

- Med stöd av Sydarkivera och en gemensam organisation, kommer kommunen att kunna 

möta de utmaningar som GDPR ställer. 

 

• Att en medarbetare på förvaltningen som blir utsedd till lokal dataskyddsamordnare, för-

väntas hålla sig själv underrättad om utvecklingen av lagstiftningen och praxis på området, 

bedöms orimligt. Nyheter på området som behöver tas om hand av förvaltningen bör 

spridas från dataskyddsombudet eller via central samordningsfunktion på kommunstyrelse-

förvaltningen. 

- Ansvarsfördelningen mellan samordnarna har förtydligats. Lokala dataskyddsombudet 

kommer via utbildningar samt att central dataskyddssamordnare sprider kunskap inom 

området. 

 

• För ett effektivt och träffsäkert dataskyddsarbete i kommunen, anser förvaltningen att det 

vore önskvärt att spetskompetensen istället finns i en för kommunen central funktion, som 

med stöd av dataskyddsombud kan arbeta strategiskt med att skapa grundläggande mallar 

och rutiner m m, som förvaltningarnas lokala dataskyddssamordnare enkelt kan anpassa till 

förvaltningens behov och sprida vidare ut i verksamheterna. 

- Både de ekonomiska förutsättningarna samt de personella resurserna sätter gränser. 

Genom Sydarkiveras lösning har flera kommuner och kommunala bolag det stöd de 

behöver för att arbete med GDPR. 

 

• Riktlinjen nämner rättsliga grunder enligt artikel 6 i GDPR, men det vore värdefullt att 

utveckla en mer detaljerad beskrivning av grunder som ”myndighetsutövning” och 

”allmänt intresse”. Konkreta exempel på behandlingar inom kommunens verksamheter kan 

underlätta tillämpningen för medarbetare. 

- Riktlinjens mål är att skapa en grund samt definiera vilka roller som finns inom 

kommunkoncernen. Inom ramen för arbetsgruppen för dataskyddsombuden kommer 

arbetet att bedrivas vidare. 
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• Även om utbildning nämns, saknas en konkret plan. Man rekommenderar att riktlinjen 

föreslår årlig obligatorisk utbildning och specifika insatser vid förändringar i lagstiftning 

eller praxis. 

- Man kommer att följa de utbildningar som Sydarkivera tillhandahåller. Utöver det 

kommer det säkerligen att behövas interna utbildningar för dataskyddssamordnarna och 

andra riktade utbildningar för medarbetarna. Hur detta ska se ut, kommer 

dataskyddsgruppen att få arbeta med. 

 

• Avsnittet om personuppgiftsbiträdesavtal (PUB-avtal) kan förbättras genom att ange vilka 

standarder som används, exempelvis Sveriges Kommuner och Regioners mallar samt 

beskriva hur efterlevnad av avtalen säkerställs. 

- Ett arbete som måste ske i samförstånd med Sydarkivera. 

 

• Avsnittet kan förtydligas med praktiska råd för överföring av personuppgifter till tredje-

land, inklusive krav på dokumentation och regelbunden granskning av skyddsnivåer. 

- Ett arbete som måste ske i samförstånd med Sydarkivera. 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
Genom att teckna avtal med Sydarkivera, har kommunen accepterat det arbetssätt och de krav 

som Sydarkivera ställer på kommunen. För att det interna arbetet med GDPR ska kunna löpa 

på, krävs en intern organisation som agerar som dataskyddsombudets förlängda arm in i 

verksamheterna. 

Valet att teckna avtal med Sydarkivera, bygger på den expertkunskap som Sydarkivera kan 

leverera. Därför bör den föreslagna organisationen inrättas. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
Genom riktlinjerna, ökar säkerheten att dataskyddsförordningen hanteras korrekt så att 

nämnden undviker viten. 

De kommunala nämnderna får inga ökade kostnader, utan ingår i det avtalet som upprättats 

med Sydarkivera. 

Totalt är det en besparing för Nybro kommun på ca 150 000 kr utifrån det befintliga avtalet 

med fyra medverkande kommuner. Hade Nybro kommun rekryterat egen resurs tillsammans 

med Torsås, hade kostnaderna legat runt 500 000 kr per deltagande kommun. 

De kommunala bolagen behöver upprätta eget avtal med Sydarkivera på 50 000 kr/år. 
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Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 
Tydliga riktlinjer för dataskydd enligt dataskyddsförordningen (GDPR) gynnar: 

• tillväxt då den ger trygghet för anställda och politiker, 

• hållbarhet då dataskyddet hanteras korrekt, 

• gemenskap då den tryggar medborgarnas integritet, 

 

Beslutet skickas till 
• Sydarkivera 

• Samtliga nämnder/styrelsen och bolag inom kommunkoncernen 

• Bernhard Neuman, administrativ chef 

• Akten 
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§ 22 - Fyllnadsval av ny ersättare i samhällsbyggnads-
nämnden efter Per-Inge Karlsson (SD) 
Dnr KS 2025-44 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av valberedningen 

att utse 

SD Jessica Axelsson, Ruskemåla 110, 382 91 Nybro, till ny ersättare i samhällsbyggnads-

nämnden till och med 2026 års utgång. 

 

Beslutet skickas till 
• Jessica Axelsson 

• Malin Lindgren, samhällsbyggnadsnämndens sekreterare – för kännedom 

• Milanka Maksimovic, administratör 

• Akten 
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§ 23 - Begäran om entledigande från uppdragen som 
ersättare i kommunfullmäktige och valnämnden, Maria 
Stengård (L) samt hemställan om nytt efterträdarval hos 
Länsstyrelsen i Kalmar län 
Dnr KS 2025-38 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av valberedningen 

att bevilja Maria Stengårds (L) begäran om entledigande från uppdragen som ersättare i 

kommunfullmäktige och valnämnden samt 

att hemställa om nytt efterträdarval hos Länsstyrelsen i Kalmar län. 

Redogörelse för ärendet 
Maria Stengård (L) har den 9 januari 2025 begärt om entledigande från uppdragen som 

ersättare i kommunfullmäktige och valnämnden. 

 

Beslutet skickas till 
• Länsstyrelsen i Kalmar län 

• Maria Stengård 

• Milanka Maksimovic, administratör 

• Akten 
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   PROTOKOLL 
    

   Kommunfullmäktige 

  Sammanträdesdatum 
   2025-02-24 

§ 24 - Fyllnadsval av ny ersättare i valnämnden efter Maria 
Stengård (L) 
Dnr KS 2025-44 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av valberedningen 

att utse 

L Niclas Petersson, Emmagatan 1 B, 382 41 Nybro, till ny ersättare i valnämnden till och 

med 2026 års utgång. 

 

Beslutet skickas till 
• Niclas Petersson 

• Milanka Maksimovic, administratör 

• Akten 

  



54 

   PROTOKOLL 
    

   Kommunfullmäktige 

  Sammanträdesdatum 
   2025-02-24 

§ 25 - Begäran om entledigande från uppdragen som 
ledamot i kommunfullmäktige och ersättare i styrelsen för 
energibolagen (Nybro Elnät AB, Nybro Energi AB, Nybro 
Värmecentral AB och Fastigheter i Nybro AB), Anna Palm 
(SD) samt hemställan om nytt efterträdarval hos 
Länsstyrelsen i Kalmar län 
Dnr KS 2025-42 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av valberedningen 

att bevilja Anna Palms (SD) begäran om entledigande från uppdragen som ledamot i 

kommunfullmäktige och ersättare i styrelsen för energibolagen (Nybro Elnät AB, Nybro 

Energi AB, Nybro Värmecentral AB och Fastigheter i Nybro AB) samt 

att hemställa om nytt efterträdarval hos Länsstyrelsen i Kalmar län. 

Redogörelse för ärendet 
Anna Palm (SD) har den 13 januari 2025 begärt om entledigande från uppdragen som ledamot 

i kommunfullmäktige och ersättare i styrelsen för energibolagen (Nybro Elnät AB, Nybro 

Energi AB, Nybro Värmecentral AB och Fastigheter i Nybro AB). 

 

Beslutet skickas till 
• Länsstyrelsen i Kalmar län 

• Anna Palm 

• Tove Ahlqvist, sekreterare för energibolagen – för kännedom 

• Åsa Lundblad, lönespecialist – för kännedom 

• Milanka Maksimovic, administratör 

• Akten 
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   PROTOKOLL 
    

   Kommunfullmäktige 

  Sammanträdesdatum 
   2025-02-24 

§ 26 - Fyllnadsval av ny ersättare i styrelsen för energi-
bolagen (Nybro Elnät AB, Nybro Energi AB, Nybro 
Värmecentral AB och Fastigheter i Nybro AB) efter Anna 
Palm (SD) 
Dnr KS 2025-44 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av valberedningen 

att utse 

SD Per-Inge Karlsson, Kolsbygd 101, 382 94 Nybro, till ny ersättare i styrelsen för 

energibolagen (Nybro Elnät AB, Nybro Energi AB, Nybro Värmecentral AB och 

Fastigheter i Nybro AB) till och med ordinarie bolagsstämma våren 2027. 

 

Beslutet skickas till 
• Per-Inge Karlsson 

• Tove Ahlqvist, sekreterare för energibolagen – för kännedom 

• Åsa Lundblad, lönespecialist – för kännedom 

• Milanka Maksimovic, administratör 

• Akten 
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   PROTOKOLL 
    

   Kommunfullmäktige 

  Sammanträdesdatum 
   2025-02-24 

§ 27 - Begäran om entledigande från uppdraget som 
representant i stiftelsen Qvarnaslät – Nybro 
Hembygdsgård, Tore Isaksson 
Dnr KS 2025-50 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av valberedningen 

att bevilja Tore Isakssons (S) begäran om entledigande från uppdraget som representant i 

stiftelsen Qvarnaslät – Nybro Hembygdsgård. 

Redogörelse för ärendet 
Tore Isaksson (S) har den 27 januari 2025 begärt om entledigande från uppdraget som 

representant i stiftelsen Qvarnaslät – Nybro Hembygdsgård. 

 

Beslutet skickas till 
• Länsstyrelsen Östergötland 

• Stiftelsen Qvarnaslät – Nybro Hembygdsgård 

• Tore Isaksson 

• Milanka Maksimovic, administratör 

• Akten 
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   PROTOKOLL 
    

   Kommunfullmäktige 

  Sammanträdesdatum 
   2025-02-24 

§ 28 - Begäran om entledigande från uppdraget som 
ersättare i kommunfullmäktige, Anders Lundell (S) samt 
hemställan om nytt efterträdarval hos Länsstyrelsen i 
Kalmar län 
Dnr KS 2025-75 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av valberedningen 

att bevilja Anders Lundells (S) begäran om entledigande från uppdraget som ersättare i 

kommunfullmäktige samt 

att hemställa om nytt efterträdarval hos Länsstyrelsen i Kalmar län. 

Redogörelse för ärendet 
Anders Lundell (S) har den 17 februari 2025 begärt om entledigande från uppdraget som 

ersättare i kommunfullmäktige. 

 

Beslutet skickas till 
• Länsstyrelsen i Kalmar län 

• Anders Lundell 

• Milanka Maksimovic, administratör 

• Akten 
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   PROTOKOLL 
    

   Kommunfullmäktige 

  Sammanträdesdatum 
   2025-02-24 

§ 29 - Anmälningsärenden 
Dnr KS 2025-28 

• Meddelande från styrelsen – Överenskommelse mellan staten och SKR omställning till en 

långsiktig hållbar socialtjänst 2025-2026) (Dnr KS 2025-36). 

• Ej verkställda beslut kvartal 4 2024 – omsorgsnämnden (Dnr KS 2024-197). 

 

Beslutet skickas till 
• Akten 
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   PROTOKOLL 
    

   Kommunfullmäktige 

  Sammanträdesdatum 
   2025-02-24 

§ 30 - Nästa sammanträde 
Kommunfullmäktiges ordförande Börje Slättman (S) informerar om att nästa sammanträde 

med kommunfullmäktige kommer att hållas den 17 mars 2025, kl 18.00 i Stadshussalen, 

Stadshuset. 

 

 


